
Zápis ze 162. zasedání Akademického senátu Slezské univerzity dne 16. 10. 2007 v Karviné 
 
 

Přítomni:  Vojtal, Kotala, Siostrzonek, Sedlář, Veselý, Franěk, Růžička, Smysl, Botlík, Vaněk, 

Omluveni:  Kratochvílová, Janák, Vacková, Bednařík, 

Hosté:   Žáček,  
 

 
 
 
PROGRAM: 
 
1. Studijní záležitosti 

 - Podmínky pro přijetí ke studiu v bakalářském, magisterském, navazujícím magisterském 
a doktorském studijním programu Matematika - Informace o 1. kole přijímacího řízení pro 
akademický rok 2008/2009 a Bodové hodnocení přijímacích zkoušek. 

 
 
2. Majetkoprávní záležitosti 

- Odkoupení části pozemku parc. č. 688/1 zast. pl., v k.ú. Opava-Předměstí 

- Nabytí nemovitosti – tzv. “Polské školy“ 
 
 
3. Organizační záležitosti 

-  Přípravy voleb do Akademického senátu Slezské univerzity v Opavě 
 
 
4. Různé 

 
 
 
Předseda AS SU přivítal přítomné senátory a hosty a zahájil 162. zasedání Akademického senátu 
Slezské univerzity v Opavě. Představil program dnešního jednání. K programu nebyly vzneseny žádné 
připomínky.  
 
 
 
STUDIJNÍ ZÁLEŽITOSTI 
 
Podmínky pro přijetí ke studiu v bakalářském, magisterském, navazujícím magisterském  
a doktorském studijním programu Matematika - Informace o 1. kole přijímacího řízení pro 
akademický rok 2008/2009 a Bodové hodnocení přijímacích zkoušek 
 
Předložený materiál představil rektor.  
 
 
Diskuse: 

Vaněk: poukázal na novinku v oblasti přijímacího řízení. V bakalářských a magisterských studijních 
programech byla přijímací zkouška zrušena.  



Růžička: vznesl dotaz k důvodu zrušení přijímacího řízení.  
Rektor: odpovídá, že jedním z hlavních důvodů zrušení přijímacích zkoušek byl obdobný postup na 
MFF KU v Praze, dále vývoj populační křivky což považuje za obecný problém a zvyšující se počet 
vysokých škol. Řada studijních oboru a programů se dostala do situace, kdy počet uchazečů se rovná 
počtu studentů, které chce VŠ přijmout. Uchazeči se tímto dostávají do výhodné pozice. Z obecného 
hlediska je velmi dobré, když uchazeč, který chce studovat, studovat může. SU v této záležitosti 
postupuje srovnatelně s jinými prestižními VŠ. Řada VŠ ruší přijímací zkoušky.  
Smysl: přijímací zkoušky považuje za test přicházejících uchazečů a ověření  jejich znalostí. Přijímací 
zkoušku vnímá jako součást studijních povinností. Měly by být stanoveny požadavky, které by měly 
být po uchazečích požadovány. Obává se, aby tímto krokem nedošlo ke snižování požadavků na 
studenty. 
Rektor: přijímací zkoušky formou testu nepovažuje za kvalifikační předpoklad studenta ke studiu na 
VŠ. Vypovídací hodnota testů může být velmi nízká, skutečnou kvalitu studenta lze poznat pouze 
v procesu studia.  
Sedlář: poukazuje na fakt, že na různých střeních školách je různá úroveň výuky matematiky a někteří 
studenti by mohly být v přijímacím řízení zkouškou znevýhodněni. 
Botlík: vznesl dotaz k magisterskému studijnímu programu, který je v materiále uveden. Domníval se, 
dle vývoje studijních programů na OPF, že již existují jen navazující magisterské programy.  
Rektor: poukazuje na Boloňskou deklaraci, jejíž základem bylo to, že na vysokoškolské studium by 
mělo dosáhnout více lidí. Tříleté bakalářské studium ukáže více než přijímací zkouška. Student 
nemusí studium zvládnout, může změnit své preference. Systém ho nenutí, aby studoval 5 let. Během 
3 let se ze 100% má vygenerovat určité procento, které bude pokračovat v navazujícím magisterském 
studiu. Obecná úvaha byla, že je asi 20-30% bakalářů, kteří budou pokračovat v navazujícím 
magisterském studiu. Zůstala však řada oborů, kterým zůstalo 5-lete magisterské studium, např. 
medicínské, právo aj. 
 
 
Návrh usnesení: 

AS SU schvaluje „Podmínky pro přijetí ke studiu v bakalářském, magisterském, navazujícím 
magisterském a doktorském studijním programu Matematika“  
 
pro:   10  proti:  0  zdržel se:  0 
 
 
MAJETKOPRÁVNÍ ZÁLEŽITOSTI 
 
Odkoupení části pozemku parc. č. 688/1 zast. pl., v k.ú. Opava-Předměstí 
 
Předložený materiál představil rektor. Jedná se o pozemek, který bezprostředně sousedí s areálem SU 
na Hradecké ul. Důvodem odkupu části pozemku od společnosti Telefónica O2 je, aby SU měla 
přístup k darovanému pozemku, který navazuje na tuto část. Záležitost byla projednána SR SU dne 
1.10.2007, odkup schválen. 
 
 
Diskuse: 

Bez připomínek. 
 
 
Návrh usnesení: 

AS SU souhlasí odkoupením části pozemku parc. č. 688/1 zast. pl., v k.ú. Opava-Předměstí ve smyslu 
usnesení SR SU ze dne 1. 10. 2007. 
 
pro:   10  proti:  0  zdržel se:  0 



Nabytí nemovitosti – tzv. “Polské školy“ 
 
Předložený materiál představil rektor. Materiál byl několikrát předložen SR SU. SR SU schválila 
nabytí nemovitosti dne 1. 10. 2007. OPF deklarovala potřebu nabytí tzv. Polské školy tím, že tento 
objekt je již několik let využíván OPF. Náklady související s údržbou a provozem nemovitosti ponese 
OPF. Město Karviná je ochotno nemovitost převést bezúplatně na SU. Nabytí tzv.Polské školy úzce 
souvisí s nabytím ZŠ Žižkova, o kterou má OPF rovněž zájem. Tato škola je však modernější než tzv. 
Polská škola. Získání ZŠ Žižkova, jak vedení OPF informovalo SR, je Městem Karviná podmíněno 
nabytím tzv.Polské školy. 
 
Diskuse: 

Smysl: zpochybňuje  záměr Města Karviné v souvislosti s bezúplatným převodem tzv. Polské školy na 
SU ve smyslu možných vysokých nákladů na provoz školy.  
Rektor: informoval senátory o průběhu jednání s představiteli Města Karviné, při kterých nabyl dojmu, 
že Město Karviná má značný zájem podporovat rozvoj vysokoškolského vzdělání. Pro každé město je 
univerzita určitou prestiží a je i pro město ekonomicky výhodná. SR SU požadovala materiály, které 
prokazují hodnotu nemovitosti za 10 let, zda by SU nebyla ztratná při prodeji apod. Rozhodující pro 
členy SR SU byly dva faktory: potřeba prostor OPF pro výuku a schopnost OPF zajistit provoz ze 
svých prostředků. 
Botlík: vznesl dotaz, zda by nebylo možné financování tzv. Polské školy z univerzitních prostředků, 
jelikož se předpokládá vznik nové fakulty v Karviné 
Rektor: odpovídá, že vedení OPF deklarovalo nutnost nabytí tzv. Polské školy pro zajištění své výuky, 
nikoliv pro vznik nové fakulty. Vznik nové fakulty v Karviné, jak deklarovalo vedení OPF, se 
předpokládá zatím v časovém horizontu let 2010/11, a to v rámci procesu vydělení několika oborů 
stávající OPF, patrně z oblasti gastronomie, hotelnictví a lázeňství.  
Sedlář: poukázal na záležitost vzniku VC v Krnově a převzetí jeho  budov do majetku SU. Dnes se SU 
snaží již dlouhou dobu bez většího úspěch hledat náplň pro  plné využití uvedených nemovitostí.  
Rektor: za záruku toho, že OPF skutečně budovu potřebuje považuje to, že OPF už několik let 
prostory tzv. Polské školy využívá. Upozornil rovněž na nově zavedenou povinnou účast studentů na 
seminářích, kterou doposud OPF povinné neměla.  
Růžička: vznesl dotaz zda byla vedením OPF předložena kalkulace nákladů. 
Rektor: odpovídá, že vedení OPF předložilo kalkulace nákladů SR SU.  
Franěk: vyjádřil svůj souhlas s potřebou nových prostor z důvodu rostoucího počtu studentů a počtu 
seminářů na OPF. 
Botlík: upozornil, že tzv. Polská škola se začala využívat až důsledkem nárůstu počtu studentů. 
Nejvíce se začala využívat až v posledním roce. Vznesl dotaz k fondu rektora na vznik nové fakulty. 
Rektor: potvrdil existenci fondu pro rozvoj univerzity, ten může být  využit až při vzniku nové fakulty 
na její případné krátkodobé dofinancování maximálně do doby plného náběhu jejích nových studijních 
programů, na zajištění dofinancování vzniku nových studijních programů (není již možné financování 
z FRVŠ), na rozvoj studijních oborů, náběh studijních programů apod. Vylučuje jeho použití na 
financování provozu objektů, které by snad po několika letech mohly sloužit některé nové součásti.  
 
Návrh usnesení: 

AS SU souhlasí s nabytí nemovitosti – tzv. „Polské školy“ ve smyslu usnesení SR SU ze dne 
1. 10. 2007. 
 
pro:   9  proti:  0  zdržel se:  1 
 
 
 
 
 
 
 



ORGANIZAČNÍ ZÁLEŽITOSTI 
 
Přípravy voleb do Akademického senátu Slezské univerzity v Opavě 
 
Předseda RNDr. Vaněk informoval senátory o blížícím se konci působení současného AS 
SU.Od 1. 3. 2008 začíná volební období nového AS SU. Současný AS SU musí ustanovit ústřední 
volební komisy, která zajistí organizaci voleb. Stručně seznámil senátory s novým Volebním a 
jednacím řádem AS SU a informoval o neslučitelnosti ústřední volební komise a kandidatury. Složení 
ústřední volební komise se bude sestávat z jednoho zástupce každé součásti SU (3 členové).  
 
 
Návrh na složení ústřední volební komise: 

Mgr. Jiří Siostrzonek, Ph.D. (FPF) pro 9 proti: 0 zdržel se  1 
Ing. Marek Smysl (OPF)   pro: 9 proti: 0 zdržel se  1 
Ing. Jan Melecký, Ph.D. (MÚ)   pro: 10 proti: 0 zdržel se  0 
 
 
Návrh usnesení: 
 
AS SU žádá předsedu ústřední volební komise, aby předložil organizační zabezpečení voleb na příštím 
zasedání AS SU. 
 
pro:   10  proti:  0  zdržel se:  0 
 
AS SU žádá předsedy AS FPF a AS OPF, aby ustanovili dílčí komise.  
 
pro:   10  proti:  0  zdržel se:  0 
 
 
RŮZNÉ 
 
Přípravy zřízení nové fakulty v Opavě  
 
Rektor informoval senátory o záměru zřízení nové fakulty v Opavě. Přípravy jsou je ve stádiu 
propočtů a různých variant především z ekonomického, ale i obsahového  hlediska. Považoval by za 
velmi dobré, kdyby fakulta vznikla k 1. září příštího akademického roku. Je však možné, že se vše 
nepodaří časově zvládnout a její vznik bude o rok odložen. AS SU bude předložen záměr nové fakulty, 
ke kterému se bude vyjadřovat. Nová fakulta bude vytvořena na bázi FPF. Zvažují se různé varianty, 
např. rozdělení na filozofickou a přírodovědeckou fakultu nebo vydělení některých studijních 
programů sociálně správního, psychologického a ošetřovatelského zaměření z FPF. Většina programů 
FPF má tři stupně: bakalářský, magisterský a doktorský, podílí se ve dvou výzkumných centrech. 
V horizontu 2 až 3 let by v rámci celé ČR mělo dojít k dělení fakult na výzkumné a vzdělávací. 
Snahou vedení je zachovat alespoň jednu silnou fdakultu, která by  mohla mít šanci stát se výzkumnou 
fakultou. Hlavním důvodem požadavku na urychlený vznik nové fakulty je fakt, že FPF představuje 
již pozoruhodný konglomerát nejrůznějších studijních programů od zdravotnických až po umělecké, 
dále že SU má pouze 2 fakulty, což oslabuje její pozici vůči konkurenčním VŠ.  
 
Vznik nové fakulty v Karviné bude možný nejdříve za 2-3 roky. Do ukončení evaluace nelze oslabit 
postavení OPF jejím rozdělením na dvě fakulty.  
 
Diskuse: 
 
Botlík: upozornil na stav OPF, kdy odcházejí profesoři a docenti z OPF na jiné VŠ. 



Rektor: souhlasí s hodnocením situace na OPF, která je  komplikovaná a složitá, a to zejména s  
personálního hlediska. Informoval senátory o odchodu prof. Poloučka, který je zakladatelem soukromé 
vysoké školy v Havířově. Kladně hodnotí snahu vedení OPF o zlepšení personálního stavu, která již 
přináší své ovoce. Upozornil současně, že je ochoten podpořit případnou nabídku zaměstnání  
pracovníkům zvažujícím odchod z OPF na jiná pracovní místa v rámci celé SU. O tomto byl 
informován i děkan OPF, který vyjádřil souhlas. Rektor však  považuje za prioritní setrvání 
pracovníků na OPF, možnost jejich přechodu na jiné součásti SU je nicméně akceptovatelnou 
variantou.  
 
Botlík: vznesl několik dotazů k tabulkám čerpání nákladů a výnosů, které byly předmětem jednání 
minulého zasedání AS SU. O zodpovězení dotazů požádá kvestora písemně. Dále vznesl dotaz na 
využívání nově zrekonstruované budovy Olbrichova 25, Opava, zejména tam zřízených ubytovacích 
prostor.. 
Rektor: informoval o vzniku rektorátních bytů ve 4. NP. Tyto byty budou využívány pro rektorátní 
návštěvy, pro přechodné ubytování významných pracovníků působících na SU a i pro zaměstnance  
nacházející se v tíživé situaci. 
Botlík: upozornil na začátek nového semestru, který naběhl podle nových akreditačních materiálů, 
které doposud nebyly akceptovány AK. Přepokládalo se, že materiály budou počátkem semestru 
akreditovány, akreditovány však nebyly. Další termín akreditace je v listopadu. Upozorňuje na 
možnost, že materiály nebudou vyhovující pro AK a tedy akreditovány nebudou. Vznesl dotaz na 
rektora, jaké možnosti dalšího postupu SU má v případě, že tato situace nastane.  
Rektor: odpovídá, že OPF prošla procesem evalvace, který přinesl sebou materiál obsahující 
podmínky pro OPF. Tyto podmínky byly zapracovány do nových akreditačních materiálů. Vedení 
OPF zpracovalo akreditační materiály, které byly předloženy AK. Nebyly zařazeny do posledního 
zasedání AK, jelikož byl OPF nastaven mimořádně krátký 3 měsíční limit. Rektor informoval senátory 
o svých jednáních s prof. Sojkou, který je předsedou příslušné oborové komise AK. V soukromém 
rozhovoru sdělil, že nově zpracované akreditační materiály vidí jako „krok správným směrem“. Není 
však záruka, že materiály budou AK schváleny. Riziko existuje a OPF se dostane do určitého 
problému. Vyjádřil porozumění k rozhodnutí vedení OPF k náběhu na již nové akreditační materiály. 
Termíny evaluační komise považuje rektor za velmi tvrdé. Pokud by došlo k neschválení předložených 
materiálů AK, rektor požádá AK aby je schválila podmínečně do doby než budou přepracovány podle 
připomínek.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Příští zasedání Akademického senátu Slezské univerzity v Opavě se uskuteční dne 13. 11. 2007 
ve 14:00 hod v Opavě.  



 
Slezská univerzita v Opavě 
Akademický senát 
 
 
 

 
 

U S N E S E N Í 
ze 162. zasedání AS SU ze dne 16. 10. 2007 

 
 

1. AS SU schvaluje „Podmínky pro přijetí ke studiu v bakalářském, magisterském, navazujícím 
magisterském a doktorském studijním programu Matematika“  

 

2. AS SU souhlasí odkoupením části pozemku parc. č. 688/1 zast. pl., v k.ú. Opava-Předměstí 
ve smyslu usnesení SR SU ze dne 1. 10. 2007. 

 

3. AS SU souhlasí s nabytí nemovitosti – tzv. „Polské školy“ ve smyslu usnesení SR SU ze 
dne 1. 10. 2007. 

 

4. AS SU schvaluhe ústřední volební komisi pro volby do AS SU ve složení:  
Mgr. Jiří Siostrzonek, Ph.D. (FPF)  
Ing. Marek Smysl (OPF)   
Ing. Jan Melecký, Ph.D. (MÚ)  

 
5. AS SU žádá předsedu ústřední volební komise, aby předložil organizační zabezpečení voleb na 

příštím zasedání AS SU. 
 
6. AS SU žádá předsedy AS FPF a AS OPF, aby ustanovili dílčí komise.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

RNDr. Jindřich Vaněk, Ph. D. 
předseda AS SU 
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